
PROTOKÓŁ Nr LXIX/10 
z przebiegu LXIX sesji Rady Miasta Dęblin 

w dniu 28 września 2010 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta Dęblin.  

Czas trwania sesji: godz. 9
00

 – 13
30

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji wzięło udział 15 radnych.  

 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  
 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński, 
który przywitał zebranych. Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych 

oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  

 

Ad. pkt 2.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński poinformował, że do porządku sesji, który 

otrzymali radni wprowadza autopoprawkę wycofując z porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

zamiany działek przy ulicach Śląskiej i Mickiewicza umieszczony w punkcie 7b i w to miejsce 

wprowadza projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w 6. Szpitalu Wojskowym  

z Przychodnią Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Dęblinie. 

Ponieważ nie było innych uwag ani propozycji - przedstawił porządek obrad LXIX sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja dotycząca realizacji konkursu zadań dla organizacji pozarządowych prowadzących 

działalność pożytku publicznego w zakresie sportu i turystyki w 2009 r. 

6. Informacja o pozyskanych przez miasto Dęblin środkach w ramach funduszy strukturalnych 

oraz innych programów pomocowych. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2010 r.  

b) utworzenia obwodu głosowania w 6. Szpitalu Wojskowym z Przychodnią Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Dęblinie;  

c) sprzedaży działki nr 4080/33 przy ul. Kowalskiego; 

d) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej tych organizacji; 

e) uchwalenia Aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Dęblina na lata 2007-

2015; 

f) utworzenia pętli rowerowych na obszarze od Kazimierskiego do Kozłowieckiego Parku 

Krajobrazowego jako zintegrowanego, innowacyjnego i sieciowego produktu 

turystycznego; 

g) zabezpieczenia środków niezbędnych do zapewnienia wykonalności finansowej projektu 

pn. "Przebudowa i budowa ulic w os. Lipowa w Dęblinie"; 

h)  nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblina dla Pana Witolda Guzowskiego; 
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i) nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblina dla generała Andrzeja Błasika. 

8. Wolne wnioski. 

9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

10. Zatwierdzenie protokółu z LXVIII sesji Rady Miasta. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3.  
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, że w okresie między ostatnią  
a obecną sesją uczestniczył: 

� 1 .09. - w rozpoczęciu roku szkolnego w Zespole Szkół nr 3 ; 

� 3.09. - brał udział we wręczeniu sztandaru w Centrum Szkolenia Inżynieryjno-Lotniczego; 

� w dniu 5 września - uczestniczył w obchodach święta 15 Pułku Piechoty Wilków; główne 

uroczystości odbyły się w kościele przy ul. 1 Maja; 

� 10.09.- udział w promocji oficerskiej w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych; 

� 12.09. - odbyły się zawody wędkarskie o puchar przewodniczącego Rady Miasta na dwóch 

akwenach (przy Pałacu Jabłonowskich na osiedlu Lotnisko i na stawie przy Forcie na 

Mierzwiączce); 

� 17.09. - odbył się konwent Rady Miasta na którym ustalony został skład delegacji wyjazdowej 

do Warszawy po otrzymaniu informacji, że otrzymaliśmy zaproszenie na spotkanie  

z Ministerstwa Obrony Narodowej w sprawie Wojskowych Zakładów Lotniczych nr 3. W skład 

delegacji weszli: Burmistrz, przewodniczący Rady, wiceprzewodniczący Rady - H. Wiejak oraz 

radny Witold Kleczkowski, który w Zakładzie jest przewodniczącym Związku Zawodowego 

"Solidarność"; Spotkanie odbyło się 22 września - w trakcie spotkania otrzymaliśmy 

informację, że Zakład pozostaje a zmianą jest to, że będzie podlegał pod Wojskowe Zakłady 

Lotnicze Nr 1 w Łodzi spółka akcyjna; 

� 24.09. - uczestniczył w przysiędze studentów w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił Powietrznych; 

� 24.09. - uczestniczył w posiedzeniu komisji stałych Rady Miasta opiniujących materiały na 

sesję.  
 

Radny Waldemar Kleczkowski powiedział, że chciałby podziękować wszystkim, którzy wsparli 

działania zmierzające do tego, żeby zachować miejsca pracy w Dęblinie a tym samym w WZL-3. 

Chcieliśmy mieć własną samodzielność, ale utworzenie oddziału zamiejscowego WZL Nr 1 wydaje 

się na chwilę obecną najrozsądniejszą opcją. Czas pokaże jak będzie dalej. Drugim poważnym 

tematem będzie wybór beneficjenta obsługującego (remontującego) przyszły szkolno-bojowy 

samolot. Jako przewodniczący Związku dołożył wszelkich starań, aby wszystkie opcje polityczne 

poinformować o argumentach przekonujących do WZL dęblińskiego. Gdyby podjęto decyzję, że to 

WZL-3 będzie tym beneficjentem, byłby szczęśliwy, ponieważ dostałoby pracę około tysiąca osób  

a zakład nie miałby na wiele lat kłopotu z zamówieniami. 

   

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  

od 1.09.2010 r. do 28.09.2010 r. 
 

Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym projekty uchwał  

i informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych, a ponadto: 

• 1 września – rozpoczęcie roku szkolnego w miejskich placówkach oświatowych. 

• 2 września – spotkanie z Zastępcą Dyrektora Oddziału Gospodarowania Nieruchomościami 

PKP. Dotyczyło przejęcia przez miasto gruntów pod drogami (ul. Dworcowa, Kolejowa, 
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Stulecia Kolei Nadwiślańskiej) oraz możliwości zagospodarowania na cele inwestycyjne 

obszarów przy ul. Nadatki. 

• 3 września – uroczystość wręczenia Sztandaru Centrum Szkolenia Inżynieryjno Lotniczego  

w Dęblinie. Sztandar został ufundowany przez Społeczny Komitet, a wręczył go 

Komendantowi Centrum Szef Szkolenia Sił Powietrznych gen. dyw. pil. dr Leszek 

Cwojdziński. Miasto dofinansowało wykonanie Sztandaru w kwocie 10.000 zł. 

• 4 września – udział w uroczystym nabożeństwie z okazji Święta Lotnictwa organizowanym 

przez Ordynariat Prawosławny Wojska Polskiego. 

• 5 września – uroczyste obchody Święta Pułkowego 15 PP „Wilków”; podziękowania dla 

wszystkich, którzy przyczynili się do organizacji tej uroczystości – księdzu proboszczowi 

Marianowi Pyrce, dowódcy batalionu drogowo-mostowego, dowódcy 4 Skrzydła, Orkiestrze 

Garnizonowej, dyrektorowi Szkoły Podstawowej nr 2, państwu Gruszeckim, dyrektorowi   

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, pracownikom Urzędu Miasta, 

kombatantom za udział z pocztami  sztandarowymi, organizacjom społecznym, dyrektorom 

szkół za wystawienie delegacji młodzieży i pocztów sztandarowych. 

• 6 września – podpisana została umowa z firmą TAYLOR na realizację inwestycji pod nazwą 
„Przebudowa dróg na os. Wiślana-Żwica – II etap”. Wartość przetargowa robót budowlanych – 

3.587.081,21 zł. Termin umowny zadania do dnia 30 listopada br. 

• 8 września oraz 22 września – odbyły się narady robocze w sprawie modernizacji wału 

przeciwpowodziowego na rzece Wiśle. Jest obecnie wykonywana dokumentacja techniczna na 

zlecenie Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Lublinie. W ramach 

modernizacji przewidziane jest wbudowanie w wał przegrody oraz budowa drogi serwisowej 

pod wałem. Na nasz wniosek jest rozpatrywana sprawa budowy ciągu komunikacyjnego  

z kostki brukowej na koronie wału, budowa drogi dojazdowej od ul. Stężyckiej do wału  

(ul. Modrzycka) oraz zabezpieczenie budynku Miejskiego Domu Kultury. Odnośnie drogi są 
wstępne ustalenia, że miasto wykonałoby dokumentację techniczną, a Zarząd Melioracji 

sfinansowałby budowę drogi (jezdnia). 

• 10 września – udział w 110 promocji oficerskiej w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił 

Powietrznych. Pierwszy stopień oficerski uzyskało 86 osób. Promocji dokonał Szef Sztabu 

Generalnego gen. Mieczysław Cieniuch. W uroczystościach wzięli udział także Szef Biura 

Bezpieczeństwa Narodowego – Stanisław Koziej i Dowódca Sił Powietrznych gen. broni pil. 

Lech Majewski. Warto poinformować, że WSOSP z tytułem prymusa ukończył w bieżącym 

roku dębliniak – ppor. Sławomir Bąkała. 

• 12 września – delegacja Dęblina (Urzędu Miasta i Liceum Ogólnokształcącego) brała udział  

w uroczystościach nadania szkole w Stefankowicach (gmina Hrubieszów) imienia 15 Pułku 

Piechoty Wilków. 

• 12 września – udział w dożynkach gminno-powiatowych w Stężycy. 

• 13 września – spotkanie z Lubelskim Konserwatorem Zabytków w sprawie uzgodnienia 

koncepcji zagospodarowania centrum miasta Dęblina. Koncepcja została uzgodniona i w 

najbliższym czasie zostanie przedstawiona przez projektanta ostateczna wersja. 

• 14 września – podpisana została umowa z firmą „GARDENIA sport” z Warszawy na budowę 
placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 3 w ramach programu „Radosna Szkoła”. Koszt 

budowy 222.000 zł. Termin wykonania do 15 listopada br. 

• 14 września – wydana została decyzja administracyjna nakazująca Panu Robertowi 

Nakoniecznemu usunięcie wraków samochodowych z posesji przy ul. Warszawskiej 35. 
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• 14 września - rozpoczęła się realizacja przez Zespół Szkół nr 4 programu szkoleniowego 

„Dobry Start”. Wartość projektu to 309.070 zł, całość ze środków unijnych. 

• 17 września – udział w posiedzeniu Konwentu Rady Miasta. 

• 18 września – udział w zebraniu mieszkańców Osiedla Wiślana-Żwica.  

• 20 września – konferencja w Urzędzie Marszałkowskim na temat zagrożenia powodziowego  

w woj. lubelskim. Udział wzięli: Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji – Jerzy Miller, 

Minister - Michał Boni, Wiceminister Rozwoju Regionalnego – Krzysztof Hetman, Posłowie 

Gąsior i Włodzimierz Karpiński, Wojewoda Genowefa Tokarska, Marszałek Województwa – 

Krzysztof Grabczuk oraz burmistrzowie i wójtowie gmin nadwiślańskich. 

• W nocy z 19 na 20 września było włamanie do budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących. 

Złodziejom nie udało się nic ukraść; spowodowali jednak spore zniszczenia. 

• 20 września wszczęte zostało postępowanie na wydanie decyzje o środowiskowych 

uwarunkowań zgody na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Remont wiaduktów i dojazdów 

w ciągu drogi krajowej Nr 48 w mieście Dęblin”. Wynika to z faktu, że Generalna Dyrekcja 

Dróg Krajowych i Autostrad przygotowuje dokumentację techniczną w tym zakresie. Będzie to 

kolejny etap modernizacji drogi krajowej Nr 48 na terenie naszego miasta. 

• 21 września – wizyta w Ministerstwie Obrony Narodowej w sprawie Wojskowych Zakładów 

Lotniczych Nr 3 w Dęblinie. Delegacja samorządu dęblińskiego została przyjęta przez 

Wiceministra MON Marcina Idzika. Decyzja Ministra Obrony Narodowej stanowi, że 

dęblińskie Zakłady wejdą w całości do Wojskowych Zakładów Lotniczych Nr 1 w Łodzi. 

Minister nie wyraził zgody na przekształcenie w instytucję gospodarki budżetowej. Pozytywne 

jest to, że Zakład został zachowany w całości i załoga ma zagwarantowane zatrudnienie i 

dotychczasowe wynagrodzenie. 

• 23 września – spotkanie z przedstawicielami Wojskowej Agencji Mieszkaniowej w sprawie 

przejęcia sieci kanalizacji sanitarnej na osiedlu Stawy. Wyraziłem wstępną zgodę na przejęcie 

sieci pod warunkiem wykonania na koszt WAM - odcięcia od przejmowanych sieci 

nieczynnych odcinków sieci kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz uszczelnienia dwóch 

najbardziej zniszczonych odcinków sieci. 

• 24 września – udział w przysiędze wojskowej podchorążych I roku Wyższej Szkoły Oficerskiej 

Sił Powietrznych. 

• 26 września – udział w dożynkach gminnych w gminie Ułęż. 

• 25 września – VII Konkurs Recytatorski Marii Jasnorzewskiej-Pawlikowskiej. 

• Rozpatrzone zostały wnioski o przyznanie stypendiów Jana Pawła II dla uczniów szkół 

prowadzonych przez miasto Dęblin. Stypendia przyznano 61 uczniom. 

 
Ad. pkt 4.  
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Mieczysław Skibiński: 
− odniósł się do odpowiedzi na wnioski z posiedzenia wyjazdowego Komisji Gospodarki 

Komunalnej w dniu 24 sierpnia br. na którym obecny był prezes MZGK - Dariusz Wojdat  

i Sekretarz Miasta - Marek Basaj; wnioski zostały przedłożone do realizacji Miejskiemu 

Zakładowi Gospodarki Komunalnej. Na wniosek o uzupełnianie filtrów w przepompowni 

ścieków wodą, co powoduje, że gazy nie wydostają się o tak intensywnym zapachu - prezes 

odpowiada, że to jest czynione (wierzę, że tak jest);  
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− na wniosek, aby w starej nieużywanej przepompowni zasypać studzienki i górną ich część 
zabetonować - nie wszystko w odpowiedzi jest prawdą, ponieważ studzienki zostały 

zabetonowane, ale nie zasypane (w tych studzienkach stoją ścieki i bardziej z nich czuć niż  
z nowej przepompowni);  

− komisja podjęła wniosek o oczyszczenie starego zbiornika z odpadów przywożonych  

z oczyszczalni i wrzucanych do odstojnika, który powinien być zdaniem Komisji wyczyszczony 

i zasypany. W odpowiedzi jest wyjaśnienie, że jest zezwolenie starosty na takie działania - tylko 

ja pytam - gdzie składowano skratki do 2008 roku, bo nie było skarg mieszkańców na takie 

składowanie. A w 2008 roku prezes MZGK złożył wniosek na składanie odpadów w tym 

miejscu i Burmistrz zaakceptował ten wniosek. Dlaczego Burmistrz wyraził zgodę na 

składowanie odpadów przy osiedlu i gdzie były składowane do 2008 roku;  

− jeśli chodzi o konserwację rowu melioracyjnego , którym odprowadzane są wody burzowe z os. 

Lotnisko - zgadzam się z odpowiedzią prezesa, że nie należy to do niego;  

− jeśli chodzi o studzienkę burzową, która znajduje się na wysokości początku rowu 

melioracyjnego do którego dostają się ścieki - jest odpowiedź, że zbiera się w niej woda 

burzowa - ale zdaniem radnego - do tej studzienki nawet nie zajrzano. Studzienka w połowie 

swojej części jest zarośnięta trawą (to ja pytam, kto tam zaglądał i co wypompowywał),  

a przecież komisja postawiła wniosek o sprawdzenie, co zbiera się w studzience; 

− na propozycję wykopania zagłębienia przy rowie melioracyjnym (o długości widocznej w rowie 

melioracyjnym na szerokość szpadla do głębokości lustra wody w rowie) w celu sprawdzenia 

czy zbierają się w nim nieczystości od strony parku czy ze strony sieci płynącej główną nitką do 

oczyszczalni - otrzymaliśmy odpowiedź, że nie ma obecnie odpowiedniej pogody;  

− odnośnie wniosku o zaczopowanie starego odpływu ścieków (jeśli takowy jest) do rowu 

melioracyjnego - jest odpowiedź, że spółka nie posiada informacji o lokalizacji starego 

odpływu ścieków do rowu melioracyjnego, a na mapach przekazanych przez WAM nie jest 

uwidoczniony. Ja kiedyś mówiłem, co należy zrobić żeby stwierdzić, w którym miejscu ścieki 

się wydostają - zablokować nitkę ściekową idącą do głównej, wówczas ścieki wypłyną, ale od 

czterech lat tego nie można wyegzekwować. 
� Następnie radny złożył na piśmie wniosek formalny o zobowiązanie Miejskiego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej do wykonania wniosków podjętych przez Komisję Gospodarki 

Komunalnej w dniu 28 sierpnia br. w terminie do końca roku.  

 
Radny Krzysztof Karbowski: 
� wnioskował: 

− o przywrócenie poprzedniej organizacji ruchu drogowego w ulicy Bankowej; 

− o naprawę chodnika w ulicy Bankowej; 

− o likwidację usterek na drodze 48 po jej modernizacji; 

− o przywrócenie postoju taksówek przy ul. Rynek; 

− o oświetlenie elewacji frontowej budynku Ratusza; 

− o ustalenie odbioru liści zgrabianych spod drzew przez mieszkańców przy drodze krajowej 

48; 

− aby droga tworzona na wale przeciwpowodziowym była ścieżką rowerową; 
− aby projekt utworzenia pętli rowerowej zgłoszony przez niego w dniu wczorajszym w 

Lokalnej Grupie Działania "Zielony Pierścień" był traktowany jako miejski projekt; 

− o zamontowanie ekranów dźwiękochłonnych na wiadukcie w ramach modernizacji drogi 

krajowej 48; 

− o rewitalizację mogiły 15 PPWilków na cmentarzu parafialnym oraz objęcie patronatem 

mogiły żony doktora Sochackiego (również na cmentarzu parafialnym); 

− o zamontowanie tabliczki z nazwą "przystanek PKS" przy ulicy Stawskiej. 
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� poinformował o tworzących się dużych zastoinach naprzeciwko posesji 45 i 60; 

� zapytał, co dalej z kortami tenisowymi, czy zostaną przywrócone do używalności; 

 
Radny Witold Kleczkowski: 
− w kontekście zapowiadanego remontu dalszej części drogi 48 łącznie z wiaduktem -  prosił  

o wprowadzenie do projektu remontu montaż ekranów wygłuszających na wiadukcie; 

− wnioskował o remont chodnika przy ulicy Podchorążych; 

 
Radny Waldemar Warenica: 
− wyraził zadowolenie, że zaczęła się budowa chodnika na osiedlu Wiślana przy blokach 1,3,5 i 

poprosił aby przy okazji budowy zasypać stary fundament po kiosku warzywniaku, posadzić 
iglaki. 

 
Radny Henryk Wiejak: 
− wnioskował o przyspieszenie usunięcia drzewa w pasie drogowym ulicy Stawskiej obok posesji 

158 - wniosek o ścięcie był składany w dniu 14.09.br.;   

− wnioskował o podjęcie działań w celu udzielenia pomocy finansowej Klubowi Sportowemu 

"Czarni"; 

− odnosząc się do wizyty delegacji w Warszawie w MON - powiedział, że wizyta była bardzo 

potrzebna, niezbędna i konieczna i mogliśmy się osobiście przekonać, że była brana pod uwagę 
przez Ministerstwo Obrony Narodowej. Jest zdania, że w przyszłości trzeba składać takie 

wizyty w jednostkach nadrzędnych, jeśliby zaistniała taka potrzeba. 

 
Radny Henryk Brożyna: 
− wnioskował o kserokopię zezwolenia na składowanie odpadów przy ulicy Spacerowej; 

− wnioskował o kontrolę wału przeciwpowodziowego na Wieprzu. 

 
Radny Waldemar Chochowski: 
− poinformował, że na ścieżce rowerowej przy ulicy Stężyckiej bardzo często parkowany jest 

ciężki sprzęt samochodowy przywożący materiały budowlane na budowę prywatnego domu, co 

powoduje duże zniszczenie ścieżki. 

 
Radny Stanisław Kopacz: 
� wnioskował o: 

− wywiezienie z rejonu osiedla 15 PPWilków obciętych gałęzi żywopłotu, wyciętego drzewa 

na placu zabaw i gałęzi drzew znajdujących się przy śmietniku między blokiem 7 a 9; 

− skontrolowanie kratek studzienek ściekowych przy chodniku wzdłuż ulicy 15 PPWilków  

i przy wjeździe do hotelu WAM; 

− wystąpienie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o dokonanie zmiany w 

planie organizacji ruchu na drodze krajowej 48 na skrzyżowaniu z drogą gminną 
prowadzącą do hotelu WAM w taki sposób aby można było wjeżdżać w tą drogę od strony 

ul. Saperów i Kozienic.  

− usunięcie przez pracowników interwencyjnych ziemi i chwastów przy przejściu dla 

pieszych od stacji "Orlen" i wzdłuż chodnika ulicy 15 PPWilków w kierunku osiedla 

Młynki po lewej stronie. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po zakończeniu przerwy Przewodniczący Rady poinformował, że w trakcie przerwy prezydium 

Rady Miasta podjęło decyzję, że wniosek formalny zgłoszony przez radnego Skibińskiego będzie 
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rozpatrywany w punkcie "Wolne wnioski" jako wniosek merytoryczny i poprosił radnego o 

ponowienie go w tym punkcie.  

 

Ad. pkt 5.  
Informacja dotycząca realizacji konkursu zadań dla organizacji pozarządowych 
prowadzących działalność pożytku publicznego w zakresie sportu i turystyki w 2009 r. 
 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Czesław Matysek poinformował, że do 

ogłoszonego przez Burmistrza Miasta w dniu 7 kwietnia 2009 r. przystąpiło 12 organizacji pożytku 

publicznego działających na terenie Miasta, w tym na zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu 

zdecydowało się 6 organizacji, które podjęły się realizacji tych zadań. Na realizację zadań z zakresu 

turystyki zdecydowała się 1 organizacja, która również podjęła tylko jedno zadanie. Realizację 
zadań z zakresu tradycji, kultury i promocji miasta przystąpiło 4 organizacje, które zrealizowały aż 
8 zadań. Na zadania z zakresu zdrowia zdecydowały się 2 organizacje, które zrealizowały 2 

zadania. Łącznie aktywność organizacji pożytku publicznego obejmowała 17 różnorodnych zadań i 
dyscyplin dotyczących zakresu ich działalności. Wydatkowano łącznie 55.658,53 zł na realizację 
przedsięwzięć.  
Członkowie komisji oceniając oferty przyznawali określoną liczbę punktów w skali od 0-10.  

Każda ocena punktowa została uzasadniona przez poszczególnych członków komisji. Ocenie 

podlegały następujące elementy: 

1) zgodność złożonej oferty ze wzorem oferty i ogłoszeniem o konkursie, kompletność 
dokumentacji, 

2) możliwość realizacji zadania przez oferenta – posiadanie doświadczenia, potencjału ludzkiego, 

ekonomicznego, rzeczowego, posiadane rekomendacje, 

3) ocena projektu: zasięg, liczba uczestników, zasadność realizacji projektu – znaczenie dla 

potrzeb mieszkańców miasta, oryginalność, realność wykonania, pozyskanie do współpracy  

i współfinansowania projektu innych partnerów , 

4) opis planowanych działań i budżet zadania: realność i rzetelność planowanych działań, realność 
i klarowność kalkulacji kosztów, źródła finansowania projektu - wielkość środków własnych  

i pozyskanych z innych źródeł oraz pozafinansowy wkład własny w realizację zadania, 

5) efekty realizacji zadania – trwałość, powtarzalność,  
6) rzetelność i terminowość wykonywania i rozliczania innych zadań zleconych  

w okresach poprzednich. 

Kryteria wyboru ofert uwzględniane były również w przypadku, gdy na realizację danego zadania 

wpłynęła jedna oferta. Biorąc pod uwagę punktację oraz opinię komisji, Burmistrz przyznał 

dofinansowanie w następującej wysokości na zadania: z zakresu kultury fizycznej i sportu- 37.800 

zł; z zakres turystyki i krajoznawstwa – 2.000 zł; z zakresu kultury, tradycji i promocji miasta- 

10.858,53 zł; z zakresu zdrowia – 5.000 zł.  

Całość informacji stanowi załącznik do protokółu. 

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

pozytywnie zaopiniowały przedstawioną informację. 
 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Waldemar Chochowski powiedział, że zauważył, że z roku na rok spada zainteresowanie 

pozyskaniem środków z budżetu miasta. Spada społeczne zaangażowanie a klubom prowadzącym 

działalność społeczną bez księgowości i dochodów działalności gospodarczej bardzo ciężko jest 

realizować zadania na takim poziomie, żeby można było z roku na rok startować do konkursu 
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zadań. Jeszcze kilka lat temu kluby biły się o dotacje i środki zabezpieczone w budżecie nie 

wystarczały na rosnące zapotrzebowanie. Obecnie jest zupełnie inaczej. 

 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia informacji.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” przyjęciem informacji  było 15 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła informację dotycząca realizacji konkursu zadań dla organizacji 

pozarządowych prowadzących działalność pożytku publicznego w zakresie sportu i turystyki w 

2009 r. 

 

Ad. pkt 6.  
Informacja o pozyskanych przez miasto Dęblin środkach w ramach funduszy strukturalnych 
oraz innych programów pomocowych. 
 

Burmistrz Miasta przedstawił informację (stanowi załącznik) o pozyskanych przez miasto 

środkach w ramach funduszy strukturalnych oraz innych programów pomocowych. Informacja 

dotyczy tylko tych projektów, które były rozpoczęte w bieżącej kadencji.  

 

W ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego – Regionalny Program 
Operacyjny Województwa Lubelskiego na lata 2007 – 2013 Miasto złożyło łącznie 3 wnioski 

projektowe. Wszystkie te wnioski zostały wybrane do dofinansowania. Dwa są w trakcie realizacji, 

a realizacja jednego rozpocznie się na wiosnę 2011 r. Były to następujące projekty: 

• „Poprawa dostępu do regionalnego układu komunikacyjnego poprzez modernizację dróg na 

osiedlu Wiślana – Żwica w Dęblinie – I etap” - o łącznej wartości 5.274.181,70 zł 

współfinansowany w 50% kosztów kwalifikowalnych to jest w kwocie 2.546.266,26 zł. 

Przedmiotem inwestycji jest modernizacja dróg na odcinku o długości 1,3 km. Planowane do 

modernizacji ulice to: Bajana, Kopernika, Sienkiewicza i Skarżyńskiego z wykonaniem 

chodników, modernizacją skrzyżowań, przebudową oświetlenia ulicznego, wykonaniem 

oznakowania poziomego, przejść dla pieszych, budową parkingu oraz budową kanalizacji 

deszczowej wraz z odprowadzeniem wód do zbiornika z separatorem substancji 

ropopodobnych zintegrowanym z osadnikiem, zasilaniem energetycznym pompowni oraz 

wykonaniem kanalizacji teletechnicznej w modernizowanych ulicach. 

• „e-Dęblin – rozwój społeczeństwa informacyjnego” - o wartości 1.961.115,00 zł - 

dofinansowanie (85%) wynosi 1.666.947,75 zł. Projekt obejmuje zakup sprzętu i 

oprogramowania komputerowego, uruchomienie publicznych punktów dostępu do Internetu 

oraz połączenie jednostek organizacyjnych Urzędu wraz z dostępem do Internetu 

szerokopasmowego, uruchomienie usług on-line dla obywateli, wdrożenie elektronicznego 

obiegu i archiwizacji dokumentów oraz stworzenie multimedialnej informacji turystycznej 

(wirtualny spacer po mieście i muzeum).  

• „Budowa osiedlowych stref sportowo – rekreacyjnych w Dęblinie” - o wartości 2.566.191,89 

zł; kwota dofinansowania to 2.052.953,51 zł (80%). Projekt został sklasyfikowany na 12 

miejscu listy rankingowej i wybrany do dofinansowania. Informację o tym otrzymaliśmy w 

dniu 23.08.2010 r. Miasto przygotowuje dokumenty konieczne do podpisania umowy z 

Zarządem Województwa Lubelskiego. Zadanie polega na budowie kompleksów sportowych na 

osiedlach Wiślana (boisko do piłki nożnej, mini koszykówki, siatkówki i tenisa ziemnego), 

Staszica (bieżnia, skocznia w dal, boisko do piłki nożnej, ręcznej i tenisa ziemnego), Lotnisko 

(boisko wielofunkcyjne, do piłki nożnej i tenisa ziemnego), Mierzwiączka (boisko 

wielofunkcyjne do koszykówki, siatkówki i tenisa ziemnego oraz boisko do tenisa stołowego). 

W związku z przedłużeniem terminu wyboru projektów realizacja rzeczowa projektu nastąpi w 

2011 r. 
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Kolejną priorytetową inwestycją, na realizację której Miasto Dęblin chce pozyskać środki  

z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego jest „Rewitalizacja centrum 

miasta Dęblin wraz z zespołem pałacowo-parkowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 

Powietrznych”. Obejmowała ona będzie m.in. modernizację parku przed Urzędem Miasta, 

modernizację Placu Orląt Dęblińskich, modernizację ulic i parkingów w centrum miasta  

oraz instalację monitoringu. W trakcie opracowywania jest koncepcja programowo-przestrzenna 

zagospodarowania parku w centrum oraz przy wjeździe do WSOSP. Na niektóre elementy projektu 

(wymiana oświetlenia ulicznego, wymiana sieci wodociągowej) zlecona jest dokumentacja. Projekt 

będzie składany wspólnie z Wyższą Szkołą Oficerską Sił Powietrznych w Dęblinie. Liderem 

projektu będzie Miasto Dęblin. 

 

Z udziałem dotacji unijnej z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego 

realizowany jest na drogach powiatowych projekt pod nazwą „Kompleksowa przebudowa 

infrastruktury drogowej od drogi krajowej nr 17 do drogi krajowej nr 48 w miastach Ryki i 

Dęblin”. Projekt realizowany przez Powiat Rycki z udziałem miasta Dęblin i gminy Ryki. Wartość 
całego projektu wynosi 6.754.031,86 zł, w tym dotacja unijna 5.621.858,15 zł. Na terenie miasta 

Dęblina projekt obejmuje przebudowę ulicy Lipowej i Konopnickiej. Wartość części dęblińskiej 

wynosi 3.024.690,46 zł, w tym dotacja unijna 2.625.407,76 zł. Zakończenie prac budowlanych 

przewidywane jest na połowę listopada br. 

 

O dotacje z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego ubiegała się także 

Wyższa Szkoła Oficerska Sił Powietrznych w Dęblinie, która złożyła 2 wnioski w ogłoszonym w 

2009 r. konkursie w ramach działania „Infrastruktura szkolnictwa wyższego”. 

Projekt pod nazwą „Modernizacja budynków z przeznaczeniem na część dydaktyczno-socjalną w 

Dęblinie” został wybrany do dofinansowania. Wartość projektu – 17.700.000 zł; wysokość 
dofinansowania – 13.275.000 zł 

Projekt pod nazwą „Modernizacja budynku dydaktyczno-administracyjnego WSOSP” jest na 

trzecim miejscu listy rezerwowej. Wartość projektu – 7.300.000 zł; wysokość dofinansowania – 

5.411.209 zł. 

 
Miasto aktywnie pozyskiwało środki z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

W ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, Program Operacyjny Kapitał Ludzki na lata 2007 

– 2013 Miasto Dęblin złożyło łącznie 7 wniosków projektowych. Na dzień dzisiejszy 

zrealizowaliśmy lub jeszcze realizujemy łącznie pięć projektów szkoleniowych, w 100% 

finansowanych ze środków UE, to jest: 

 

• „Klucz do pracy – rozwój kluczowych kompetencji osób młodych” - Projekt realizowany od 

01.06.2008 r. do 30.06.2009 r. - obejmował przeszkolenie 100 mieszkańców powiatu ryckiego i 

puławskiego w wieku poniżej 25 roku życia, niezatrudnionych, niezarejestrowanych w 

Powiatowym Urzędzie Pracy nieuczących się w systemie dziennym i nieubezpieczonych w 

KRUS. Wartość projektu: 424 900,00 zł. 

• „Komputerowy ekspert - podnoszenie kwalifikacji pracowników w powiatach ryckim  

i puławskim” - Projekt realizowany od 01.09.2008 r. do 30.06.2009 r. Obejmował 

przeszkolenie 70 osób pracujących, mieszkańców powiatu ryckiego i puławskiego w wieku 

powyżej 50 roku życia. Wartość projektu: 207 100,00 zł.  

• „Wykorzystaj swoja szansę! (cz.2) – rozwijanie umiejętności zawodowych osób pracujących na 

terenie powiatu ryckiego i puławskiego” - Projekt realizowany od 01.01.2009 r. – 31.05.2010 r. 

Obejmował przeszkolenie 200 osób zatrudnionych na terenie powiatu ryckiego  

i puławskiego. Szkolenie prowadzone było w 6 modułach komputerowych, w 20 grupach  

po 10 osób. Wartość projektu: 685.335,01 zł. 
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• „Mały krok – Duży efekt”- Projekt realizowany przez Ośrodek Pomocy Społecznej w okresie 

od 01.07.2008 r. do dnia dzisiejszego. Uczestnictwo w szkoleniach umożliwi beneficjentom  

projektu  nabycie i podwyższenie kwalifikacji zawodowych, jednocześnie ułatwi aktywizację 
zawodową tych osób (kursy językowe oraz zawodowe połączone z treningiem praktycznym). 

• „Dobry start – program rozwojowy dla uczniów Zespołu Szkół Nr 4 w Dęblinie”- Projekt 

realizowany przez Zespół Szkół Nr 4 w okresie od 1.08.2010 r. do 31.07.2011 r. Obejmuje 

bezpłatne zajęcia pozalekcyjne dla 150 uczniów ZS Nr 4. Skierowany jest przede wszystkim dla 

uczniów osiągających słabsze wyniki w nauce. Obejmuje zajęcia z języka angielskiego, 

matematyki, chemii, fizyki i biologii – łącznie 1.515 godzin lekcyjnych. W ramach projektu 

zakupione zostaną także dla szkoły pomoce naukowe. Wartość projektu – 309.069,81 zł. 

 

Nie uzyskały pełnego uznania dwa nasze projekty szkoleniowe:  

• „Sukces zależy od Ciebie! – program aktywizacji zawodowej osób z terenu powiatu ryckiego i 

puławskiego” – projekt złożony przez Urząd Miasta w dniu 29.03.2010 r. Projekt o wartości 

1.244.400 zł został oceniony pozytywnie, jednak nie znalazł się na miejscu gwarantującym 

dofinansowanie. 
• „Myśl perspektywicznie – kształć się ustawicznie” – projekt złożony przez Urząd Miasta w 

dniu 30.03.2010 r. Projekt o wartości 718.240 zł nie uzyskał oceny gwarantującej 

dofinansowanie. Miasto złożyło protest na wyniki oceny merytorycznej wniosku  

i oczekujemy na rozstrzygnięcie tego protestu. 
 

W ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko największym 

przygotowywanym projektem jest zadanie „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania 

ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin”. Na dofinansowanie tej 

inwestycji wniosek został złożony w dniu 30 listopada 2009 r. Wnioskodawcą jest Miejski Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Dęblinie. Wartość projektu 25.108.063,43 zł; wnioskowane 

dofinansowanie 16.221.943,16 zł. Na zakres rzeczowy planowanego przedsięwzięcia składają się 
następujące zadania: 

1) Budowa kanalizacji sanitarnej podciśnieniowej - zlewnia nr 1 – II etap (wschodnia część miasta). 

W ramach tego zadania budowana będzie kanalizacja: 

a) w osiedlu Jagiellońskie oraz w ulicach: Wiatraczna, Przechodnia, Jagiellońska, Ogrodowa, 

Asnyka (odc. od ul. Ogrodowej w kierunku ul. Stawskiej), Leśki, Krótka, Staromiejska; 
b) w ulicach: 1-go Maja (odc. od ul. Grunwaldzkiej do ul. Lipowej), Stawska (odcinek od ul. 

1-go Maja do ul. Jagiellońskiej), Sochackiego, Lipowa (odc. od ul. Tysiąclecia w kierunku 

ul. Jagiellońskiej), Asnyka (odc. od ul. Grunwaldzkiej do ul. Ogrodowej), Nadrzeczna. 

2) Budowa kanalizacji sanitarnej do osiedla Stawy, 

3) Budowa kanalizacji sanitarnej w osiedlu Młynki, 

4) Budowa magistrali wodociągowej do osiedla Lotnisko, 

5) Budowa magistrali wodociągowej do osiedla Stawy. 
 

W ramach projektów współfinansowanych ze środków krajowych Miasto pozyskało 

środki na:  

• ”Przebudowę ul. Urbanowicza i ul. Trapezowej wraz z łącznikiem do ul. Krasickiego w 

Dęblinie”. Projekt zrealizowany w 2009 r. w ramach „Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg Lokalnych 2008 – 2011”. Obejmował przebudowę ulic Trapezowej i Urbanowicza, 

budowę drogi gminnej łączącej ul. Urbanowicza z drogą powiatową – ul. Krasickiego oraz 

budowę chodnika na części ul. Krasickiego”. Inwestycja ta, o łącznej wartości 886 873,63 zł, 

została dofinansowana w kwocie 443 437,00 zł (50%).  

• „Przebudowę dróg na osiedlu Wiślana – Żwica w Dęblinie – II etap” - łączna wartość 
3.654.982,75 zł; dofinansowany z „Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 
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– 2011” kwotą 1.431.767 zł. Zadanie jest w trakcie realizacji planowany termin zakończenia – 

30.11.2010 r. Obejmuje przebudowę ulic Tańskiego, Chorzewskiego, Nagórskiego, Meissnera, 

część ulicy Bajana i Żwirki i Wigury na osiedlu Wiślana-Żwica wraz z budową kanalizacji 

deszczowej oraz budowę łącznika ul. Sienkiewicza z ul. Krzywą wraz z przebudową kabla SN 

oraz remont części ul. Krzywej. 

•  „Moje Boisko – Orlik 2012” - zadanie obejmowało budowę boiska piłkarskiego o nawierzchni 

sztucznej trawiastej i wielofunkcyjnego przeznaczonego do piłki koszykowej i siatkowej o 

nawierzchni poliuretanowej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących przy ul. 15 P. P. Wilków 

wraz z adaptacją budynku gospodarczego na zaplecze sanitarno – szatniowe. Wartość zadania 

1.298.153 zł - dofinansowane w kwocie 666.000 zł.  

• Budowa szkolnego placu zabaw przy Zespole Szkół Nr 3 - realizacja w ramach programu 

„Radosna szkoła” z dofinansowaniem w wysokości 50%. Wartość całego projektu wynosi 

230.000 zł, w tym dofinansowanie 115.000 zł. Zakończenie realizacji przewidziane jest do 

15.11.2010 r.  

Ponadto w ramach programu „Radosna Szkoła” pozyskano kwotę 41.890 zł na miejsca zabaw 

w innych szkołach. 

• Modernizacja budynku SOSW i zakup wyposażenia - projekt zrealizowany w 2007 r.  

z dofinansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Wartość 
całego projektu – 372.590 zł; dofinansowanie z PFRON – 323.332 zł. 

• W zakresie usuwania pokryć dachowych zawierających azbest, przy wsparciu finansowym 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie w latach 

2008 – 2010 wykonane zostały prace o wartości 113.860 zł z dofinansowaniem w kwocie 

25.971 zł. 

• W ramach rezerwy subwencji oświatowej Ministerstwa Edukacji Narodowej pozyskano  

w latach 2007 – 2010 kwotę – 473.563 zł na remont i zakup wyposażenia do placówek 

oświatowych, dofinansowanie odpraw emerytalnych nauczycieli. 

• W ramach programu Ministerstwa Edukacji Narodowej polegającego na budowie monitoringu 

wizyjnego w szkołach pozyskano w latach 2008 – 2009 kwotę 56.250 zł. 

• W ramach rządowego „Programu na rzecz społeczności romskiej w Polsce” pozyskano łącznie 

w latach 2007 – 2009 kwotę 294.192 zł. 

• W ramach rezerwy Ministerstwa Sportu pozyskano łącznie w latach 2007 - 2009 na zajęcia 

sportowe pozalekcyjne kwotę – 125.556 zł. 

• W ramach środków rządowych na usuwanie skutków powodzi w 2010 r. pozyskano kwotę 
59.807 zł na remont pomieszczeń w MDK oraz remont drogi dojazdowej. 

• W ramach kolejnej edycji Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych miasto 

przygotowuje projekt pod nazwą „Przebudowa i budowa ulic w os. Lipowa w Dęblinie” 

obejmujący budowę ulic Słowackiego, ks. Hładuniaka, Norwida oraz przebudowę odcinka  

ul. Polnej i Pułaskiego. Wartość tego projektu wyniesie ok. 6 mln zł (dofinansowanie 50% ). 

Termin złożenia wniosku do 30.09.2010 r. Wykonana jest dokumentacja, techniczna, uzyskano 

decyzję środowiskową oraz pozwolenie wodno-prawne i złożono wniosek o pozwolenie na 

budowę. Realizacja zadania (w przypadku otrzymania dofinansowania) nastąpiłaby w 2011 r. 

• Wielkość zaangażowania finansowego innych instytucji w infrastrukturę komunalną  
na terenie miasta Dęblina: 

− Powiat Rycki –  1.099.361 zł (modernizacja skrzyżowania ulic Spacerowa, Krasickiego, 

Ścibiora, Kowalskiego oraz odcinków ulic Krasickiego, Konopnickiej i Spacerowej; 

budowa kładki nad Irenką w ciągu ścieżki rowerowej; budowa chodnika w ul. 

Tysiąclecia); 

− Zarząd Dróg Wojewódzkich – 1.132.345zł (modernizacja ul. Stężyckiej i Mickiewicza); 

− Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad – 19.567.275 zł (przebudowa ulic 

Warszawskiej, Niepodległości i Kockiej). 
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Podsumowując Burmistrz powiedział, że na realizację zadań w okresie od 2007 r. Miasto 

pozyskało ze środków zewnętrznych do budżetu miasta kwotę 12.295.130 zł, w tym: 

• ze środków unijnych – 8.238.365 zł (6.266.167 zł na projekty inwestycyjne i 1.972.198 zł  

na projekty szkoleniowe, przy czym na realizację inwestycji Miasto musiało mieć 
zabezpieczony wkład własny); 

• ze środków krajowych – 4.056.765 zł  
Wartość nakładów inwestycyjnych zrealizowanych przez inne instytucje w zakresie infrastruktury 

komunalnej wyniosła 21.798.981 zł, a będących w realizacji – 3.024.690 zł. 
 

Przystąpiono do głosowania opinii komisji Rady Miasta. 

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała informację. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała informację. 
Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała informację. 
Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała informację. 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała informację. 
Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała informację. 
 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Henryk Wiejak powiedział, że w lutym 2007 roku złożył wniosek o usprawnienie ruchu 

komunikacyjnego na skrzyżowaniu ulic Warszawska, Składowa i 1 Maja. Obecnie wszyscy widzą, 
że nastąpiło usprawnienie ruchu i poprawiło się bezpieczeństwo. Jest zdania, że radni powinni być 
zadowoleni z ilości pozyskanych środków, ponieważ zostało pozyskane maksymalnie wszystko, co 

było do pozyskania na miarę naszych możliwości, przecież żeby pozyskać dofinansowanie musimy 

mieć zabezpieczone środki we własnym budżecie. Pewnie niektórzy chcieliby powiedzieć, że 

jeszcze by się przydało coś w innej dzielnicy, ale trzeba zdawać sobie sprawę, że nie na raz 

wszystko. Na zakończenie podziękował Burmistrzowi Miasta i wszystkim, którzy przyczynili się 
do realizacji świateł na skrzyżowaniu ulic Warszawskiej, Składowej i 1 Maja.  

 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia informacji.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła informację o pozyskanych przez miasto Dęblin środkach w ramach funduszy 

strukturalnych oraz innych programów pomocowych. 

 

Ad. pkt 7a.  
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2010 r.  
 
Skarbnik Miasta - Kinga Barańska przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające budżet 

na podstawie: aneksu do umowy o dofinansowanie projektu z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Lubelskiego, pism Ministra Finansów oraz innych wewnętrznych 

decyzji i potrzeb: 

1. Na podstawie aneksu do umowy o dofinansowanie projektu z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Lubelskiego na lata 2007-2013, zmniejszono budżet po stronie 

dochodów o kwotę 3 302 zł i wydatków o kwotę 3 885 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

Projektu: „e-Dęblin – rozwój społeczeństwa informacyjnego” współfinansowanego z budżetu 

środków europejskich, na skutek oszczędności poprzetargowych.  

2. Na podstawie pisma Ministra Finansów zwiększono budżet po stronie dochodów i wydatków o 
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kwotę 32 000 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część oświatowa subwencji ogólnej 

oraz w dziale – Oświata i wychowanie /wydatki/ z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wydatków związanych z przeprowadzeniem remontów bieżących w obiektach oświatowych: 

SOSW – 30 000 zł i SP nr 2 – 2 000 zł. 

3. Na podstawie pisma Ministra Finansów zwiększono budżet po stronie dochodów i wydatków o 

kwotę 20 000 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część oświatowa subwencji ogólnej 

oraz w dziale – Oświata i wychowanie /wydatki/ z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wydatków związanych z przeprowadzeniem remontów bieżących w obiektach szkół 

ogólnodostępnych mających na celu likwidację barier architektonicznych w odniesieniu do 

uczniów niepełnosprawnych dla ZS Nr 3.  

4. Z inicjatywy Burmistrza Miasta proponuje się dokonanie zmian po stronie dochodów i 

wydatków budżetowych w działach: Gospodarka mieszkaniowa, Administracja publiczna, 

Turystyka, Działalność usługowa, Oświata i wychowanie, Administracja publiczna, Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska, oraz Kultura fizyczna i sport. 

5. Burmistrz wprowadził autopoprawkę zmieniając klasyfikację budżetową zadania dotyczącego 

usuwania skutków klęsk żywiołowych w 2010 r.  

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/417/2010 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Miasta Dęblin na 2010 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 7b.  
Uchwała w sprawie utworzenia obwodu głosowania w 6. Szpitalu Wojskowym  
z Przychodnią Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Dęblinie.  
 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformował, że w związku z rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów w sprawie zarządzenia 

wyborów do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw oraz wyborów wójtów, burmistrzów 

i prezydentów miast proponuje utworzenie obwodu głosowania o numerze 16 w 6. Szpitalu 

Wojskowym z Przychodnią SPZOZ dla osób przebywających w szpitalu w dniu wyborów. 

 
Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/418/2010 w sprawie utworzenia obwodu głosowania w 6. 

Szpitalu Wojskowym z Przychodnią Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 

Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 7c.  
Uchwała w sprawie sprzedaży działki nr 4080/33 przy ul. Kowalskiego. 
 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformował, że działka nr 4080/33 należy do zasobów gruntowych Miasta Dęblin. Została 

wydana decyzja o warunkach zabudowy na usługi mieszkalno-usługowe wraz z konieczną 
infrastrukturą techniczną. Proponuje się zbycie działki w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego. 
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Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/419/2010 w sprawie sprzedaży działki nr 4080/33 przy 

ulicy Kowalskiego. Uchwała stanowi załącznik do protokółu.  
 

Ad. pkt 7d.  
Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformował, że uchwała była przedmiotem obrad na poprzedniej sesji. Lubelski Urząd 

Wojewódzki zgłosił zastrzeżenie, że uchwała nie powinna wchodzić w życie z dniem podjęcia, lecz 

podlegać ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa i wchodzić w życie po 14 dniach od 

ogłoszenia. W związku z tym zmianie ulega tylko paragraf 7, natomiast pozostałe nie ulegają 
żadnym zmianom. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/420/2010 w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 

dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 

Ad. pkt 7e.  
Uchwała w sprawie uchwalenia Aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 
Dęblina na lata 2007-2015. 
 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformował, że w październiku 2009 r. Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Dęblina na lata 2007 – 2015, który umożliwia ubieganie 

się o dofinansowanie projektów ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Lubelskiego na lata 2007 – 2013 w ramach działania 3.2. Rewitalizacja zdegradowanych obszarów 

miejskich. W kwietniu br. Lokalny Program Rewitalizacji został uzupełniony o projekty Wspólnot 

Mieszkaniowych budynków nr 17, 18, 19, 6, 7, 8, 10, 11, 13 z osiedla Lotnisko, a także prywatnego 

przedsiębiorcy.  

W związku z pismem z Urzędu Marszałkowskiego z lipca br. oraz zgodnie z nowymi 

Wytycznymi dla opracowania Lokalnych Programów Rewitalizacji opublikowanymi w czerwcu 

br., aktualizacja programu jest niezbędna celem uzyskania pozytywnej oceny programu przez 

Urząd Marszałkowski, a co za tym idzie ubiegania się o dofinansowanie w ramach Działania 3.2 
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Rewitalizacja zdegradowanych obszarów miejskich RPO WL. Wprowadzone zmiany nie zmieniają 
wyznaczonych uprzednio obszarów, planowanych do realizacji przedsięwzięć ani zakresu prac, 

stanowią jedynie uzupełnienie przeprowadzonych analiz i uzasadnień. 
 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/421/2010 w sprawie uchwalenia Aktualizacji Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Dęblina na lata 2007 – 2015. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 

Ad. pkt 7f.  
Uchwała w sprawie utworzenia pętli rowerowych na obszarze od Kazimierskiego do 
Kozłowieckiego Parku Krajobrazowego jako zintegrowanego, innowacyjnego i sieciowego 
produktu turystycznego. 
 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) 

oraz poinformował, że w dniu 27.08.2010 r. Lokalna Grupa Działania „Zielony Pierścień”  

z siedzibą w Nałęczowie zwróciła się z propozycją przystąpienia do projektu polegającego na 

oznakowaniu odcinka Międzynarodowego Szlaku Bursztynowego biegnącego m.in. przez Miasto 

Dęblin oraz utworzenie pętli rowerowych wraz z niezbędną infrastrukturą. Utworzenie pętli 
rowerowych wraz z punktami wypoczynkowymi dla rowerzystów stanowić będzie atrakcję 
turystyczną oraz tanią i ciekawą formę uprawiania turystyki rowerowej. Oznakowanie turystyczne 

szlaku spopularyzuje atrakcje kulturowe i przyrodnicze, znajdujące się na terenie miasta. Projekt 

ma na celu zwiększenie ruchu turystycznego, który wpływał będzie na promocję Dęblina i jego 

okolic. Szlak przebiegałby od mostu na Wiśle z kierunku Kozienic wzdłuż ulicy 15 Pułku Piechoty 

Wilków, Saperów, dalej ulicą 15 PPWilków, wiaduktem, ul. Warszawską, Niepodległości, Kocką  
i ul. Skotnickiego w kierunku Bobrownik na teren Ryk. W ramach projektu przewidziane są pętle  

w stronę Lotniska, dworca PKP, Fortu Mierzwiączka. Obecnie w budżecie zostało zabezpieczone 

3,500 zł na dokumentację projektu a w następnych latach zostanie zabezpieczony udział własny  

w kwocie 30 tys. zł.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

W dyskusji głos zabrał Krzysztof Karbowski, który między innymi powiedział, że oprócz działań 
realizowanych w ramach omawianego programu będzie przystąpienie Dęblina do bursztynowego 

szlaku. Zdaniem radnego kolejnymi zadaniami, przed którymi może stanąć gmina będzie 

certyfikacja "czystej turystyki", w którą będą mogły wejść przedsiębiorstwa, szkoły, zakłady pracy. 

Trzeba też, aby zmieniła się mentalność ludzi, którzy powinni widzieć rowerzystę i kierowcę 
samochodu a nie rower i samochód. W dalszej perspektywie przewidywane są programy 

uwzględniające rower nie tylko jako turystyczne narzędzie, ale również jako środek komunikacji.  

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” projektem uchwały było 15 głosów (jednogłośnie). 

 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/422/2010 w sprawie przystąpienia Miasta Dęblin do 

realizacji projektu pod nazwą „Utworzenie pętli rowerowych na obszarze od Kazimierskiego do 



 

Protokół Nr LXIX sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 28 września 2010 r. 

16

Kozłowieckiego Parku Krajobrazowego jako zintegrowanego, innowacyjnego i sieciowego 

produktu turystycznego”. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 7g.  
Uchwała w sprawie zabezpieczenia środków niezbędnych do zapewnienia wykonalności 
finansowej projektu pn. "Przebudowa i budowa ulic w os. Lipowa w Dęblinie". 
 
Burmistrz Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformował, że w związku z ogłoszonym przez Lubelski Urząd Wojewódzki naborem projektów 

w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011” Miasto Dęblin 

zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie zadania pt. „Przebudowa i budowa ulic w os. Lipowa w 

Dęblinie”. Inwestycja obejmuje budowę ulic Słowackiego, ks. Hładuniaka, C.K. Norwida oraz 

przebudowę ul. Polnej i K. Pułaskiego wraz z odwodnieniem, przebudową przyłączy gazowych, 

kanalizacji teletechnicznej oraz zabezpieczeniem kabli nn. Planowany termin realizacji to 

kwiecień-grudzień 2011 r. Łączna wartość inwestycji wynosi 5.500.000 zł (wkład własny Miasta 

Dęblin to 2.750.000 zł). Wysokość nakładów planowanych do poniesienia w 2011 r. musi zostać 
zabezpieczona w budżecie Miasta, przed złożeniem wniosku o dofinansowanie. 

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/423/2010 w sprawie zabezpieczenia środków niezbędnych 

do zapewnienia wykonalności finansowej projektu pod nazwą „Przebudowa i budowa ulic w os. 

Lipowa w Dęblinie”. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 7h.  
Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblina. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował,  

że wniosek o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblina dla Witolda Guzowskiego 

wpłynął z Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, w której propozycję o nadanie tytułu 

podał radny Henryk Wiejak. Wniosek uzyskał opinię pozytywną wszystkich stałych komisji Rady 

Miasta. Konwent uwzględniając opinię komisji również wydał opinię pozytywną i został 

przygotowany projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - Waldemar Chochowski 
poprosił radnego Wiejaka jako inspiratora wniosku o przedstawienie laudacji. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Henryk Wiejak przedstawił laudację: 
"Szanowna wysoka rado, szanowny panie burmistrzu, szanowni państwo, przypadł mi w udziale 

wielki zaszczyt a równocześnie przyjemność przedstawienia państwu sylwetki pana dyrektora 

Witolda Guzowskiego, któremu Rada Miasta Dęblin postanawia przyznać tytuł honorowego 

obywatela Miasta Dęblina. Większość z nas tu obecnych doskonale zna działalność pedagogiczną i 
społeczną pana dyrektora, ale pozwolę sobie w skrócie przypomnieć niektóre aspekty jego 

działalności, jako że przez szereg lat był moim przełożonym, opiekunem a także mogę powiedzieć 
przyjacielem. Dyrektor Witold Guzowski związany z Dęblinem od 1 września 1954 roku, kiedy to 

objął obowiązki dyrektora Zasadniczej Szkoły Kolejowej w Dęblinie. Przez cały okres pracy 
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zawodowej aktywnie uczestniczył w działalności podstawowych ogniw Związku Nauczycielstwa 

Polskiego. Kiedy w latach 1961-63 pełnił obowiązki przewodniczącego prezydium Powiatowej 

Rady Narodowej w Rykach z pełnym poświęceniem włączył się do rozwoju dęblińskich szkół, 

instytucji i zakładów pracy. Dzięki jego osobie Zasadnicza Szkoła Zawodowa rozwijała się w 

tamtym okresie bardzo intensywnie. Do trzyletniej zasadniczej szkoły zawodowej wprowadził 

technikum mechaniczne pięcioletnie. W 1965 roku oddano do użytku nowe warsztaty szkolne, w 

1967 internat i tu chcę przypomnieć, że poprzednio internat mieścił się w tym budynku, gdzie jest 

obecnie bank pko, a w 1970 został zmodernizowany i rozbudowany o nowe skrzydło budynek 

szkoły i sala gimnastyczna. Obowiązki dyrektora szkoły pełnił od 1 września 1954 roku do 1 

września 1984 roku. Był współinicjatorem budowy osiedla Jagiellońskie, powstania basenu na 

terenie Lotniska, budowy szkoły podstawowej nr 3 w Dęblinie, jak i zespołu szkół zawodowych nr 

2 w Dęblinie. Odznaczony złotym krzyżem zasługi, złotą odznaką za zasługi dla województwa 

warszawskiego, złotą odznaką związku nauczycielstwa Polskiego, krzyżem kawalerskim orderu 

odrodzenia Polski, medalem trzydziestopięciolecia Polski Ludowej, medalem komisji edukacji 

narodowej. Pan Witold Guzowski walnie przyczynił się do rozwoju dęblińskiej oświaty. Dzięki 

niemu szkolnictwo zawodowe w Dęblinie było znane w całym rejonie. Wykwalifikowane kadry, 

które wypuściła szkoła zasiliły nowopowstające zakłady pracy w Dęblinie i okolicach, tak jak 

WZN, PKP, WZL3, Zakłady Azotowe w Puławach, Elektrownia i Elektromontaż Kozienice jak 

również Jelczańskie Zakłady Autobusowe. Zachęcał także młodzież do aktywnego uprawiania 

sportu oraz brania udziału w czynach społecznych. Przyczynił się też do rozbudowy miasta oraz 

poprawienia warunków mieszkaniowych dęblińskich nauczycieli. Dla mnie był pedagogiem i 

społecznikiem, którego cechowała wyjątkowa skromność, uczciwość i niezłomne zasady moralne a 

także pracowitość. Niech mi będzie wolno wyrazić swoje serdeczne podziękowania za wszystko co 

uczyniłeś przez lata pracy dla wszystkich uczniów i nauczycieli oraz dla dobrego imienia 

dęblińskiej oświaty, a przede wszystkim za to, że byłeś człowiekiem pomocnym, bezinteresownym, 

prawym, pozbawionym cech egoizmu, tak charakterystycznych dla obecnego zamkniętego świata." 

       

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 1 

wstrzymującym się. Głosów przeciwnych nie było. 

 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/424/2010 w sprawie nadania tytułu Honorowego 

Obywatela Miasta Dęblin. Tytuł został nadany Witoldowi Guzowskiemu. Uchwała stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 7i.  
Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblina. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że z wnioskiem o uhonorowanie generała Andrzeja Błasika 

tytułem Honorowego Obywatela Miasta Dęblin wystąpił Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk. 

Wniosek uzyskał wstępną ocenę pozytywną wszystkich stałych komisji Rady Miasta. Konwent 

Rady Miasta uwzględniając opinie stałych komisji również wydał opinię pozytywną i został 

przygotowany projekt uchwały. 

 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił laudację i uzasadnienie, mówiąc, że 

zaszczytem jest przedstawić wniosek o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Dęblin panu 

generałowi pilotowi Andrzejowi Błasikowi.  

"Andrzej Eugeniusz Błasik urodził się 11 października 1962 r. w Poddębicach (woj. łódzkie), 

zginął tragicznie w katastrofie polskiego samolotu Tu-154M w Smoleńsku w dniu 10 kwietnia 

2010 r. Pilot I klasy z ogólnym nalotem 1300 godzin. Miał uprawnienia instruktorskie do szkolenia 
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we wszystkich warunkach atmosferycznych na samolotach Su-22 i PZL TS-11 Iskra. Wykonywał 

także loty na samolotach Lim-6. 

Związany z Dęblinem od 1977 r., gdzie w latach 1977–1981 kształcił się w Liceum 

Lotniczym przy Wyższej Oficerskiej Szkole Lotniczej w Dęblinie. Następnie wstąpił do "Szkoły 

Orląt", po ukończeniu, której w 1985 r. otrzymał promocję oficerską i stopień wojskowy 

podporucznika w grupie pilotów korpusu osobowego lotnictwa. W okresie od 1993 do 1995 

studiował w Akademii Obrony Narodowej w Warszawie, po ukończeniu której uzyskał dyplom i 

tytuł oficera dyplomowanego. Był również absolwentem Holenderskiej Akademii Obrony w Hadze 

(1998) oraz Szkoły Wojennej Sił Powietrznych Stanów Zjednoczonych w Montgomery (2005). Na 

pierwsze stanowisko służbowe – pilota – został skierowany do 8. Pułku Lotnictwa Myśliwsko-

Bombowego w Mirosławcu. W 1987 r. przeniesiono go do 40. Pułku Lotnictwa Myśliwsko-

Bombowego w Świdwinie, gdzie był starszym pilotem, dowódcą klucza, oficerem nawigatorem 

eskadry, zastępcą dowódcy eskadry i dowódcą eskadry. Od 1995 r. służył w Szefostwie Wojsk 

Lotniczych Dowództwa Wojsk Lotniczych i Obrony Powietrznej w Warszawie. W 2001 r. objął 
funkcję szefa Szkolenia 2 Brygady Lotnictwa Taktycznego w Poznaniu, a w 2002 r. został dowódcą 
31. Bazy Lotniczej w Poznaniu. Dowodzona przez niego jednostka wojskowa otrzymała w 2003 

"Znak Honorowy Sił Zbrojnych RP" za zabezpieczenie międzynarodowych manewrów pk. "NATO 

Air Meet 2003". Od 2004 r. był szefem Oddziału Zastosowania Bojowego w Dowództwie Sił 

Powietrznych, natomiast w latach 2005–2007 dowodził 2. Brygadą Lotnictwa Taktycznego. 15 

sierpnia 2005 r. otrzymał awans do stopnia generała brygady. W 2007 r. ponownie powrócił do 

Dęblina, by przez krótki czas pełnić funkcję Komendanta-Rektora Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 

Powietrznych. Z dniem 19 kwietnia 2007 r. wyznaczono go dowódcą Sił Powietrznych i 

awansowano na generała dywizji. 15 sierpnia 2007 otrzymał awans do stopnia generała broni. 

Zginął 10 kwietnia 2010 r. w Smoleńsku. Pośmiertnie awansowany na stopień generała Wojska 

Polskiego. 28 kwietnia został pochowany na Cmentarzu Wojskowym na Powązkach w Warszawie. 

Odznaczony: 

− Krzyżem Komandorskim Orderu Odrodzenia Polski (2010, pośmiertnie)  

− Srebrnym Krzyżem Zasługi 

− Brązowym Krzyżem Zasługi 

− Srebrnym Medalem "Siły Zbrojne w Służbie Ojczyzny" 

− Brązowym Medalem "Siły Zbrojne w Służbie Ojczyzny" 

− Złotym Medalem "Za Zasługi dla Obronności Kraju" 

− Commander Legii Zasługi (Legion of Merit, Stany Zjednoczone)  

− Grande-Oficial Orderu Zasługi (Ordem do Mérito, 2008, Portugalia) 

1 czerwca 2010 r. przed Salą Tradycji Dowództwa Sił Powietrznych RP w Warszawie odsłonięto 

tablicę upamiętniającą gen. Andrzeja Błasika, a także członków załogi Tu-154M nr 101. 8 września 

2010 r. na terenie Bazy Lotniczej Ramstein odsłonięto pomnik (w postaci drzewka dębu) i tablicę 
pamiątkową poświęcone gen. Andrzejowi Błasikowi. 

 

Pan Andrzej Błasik silnie związany był z miastem Dęblin. Początkowo jako uczeń Liceum 

Lotniczego, potem jako student-podchorąży prestiżowej „Szkoły Orląt”. Z dęblińską uczelnią 
bezpośrednie związki odnowił ponownie w styczniu 2007 r. pełniąc funkcję Komendanta-Rektora 

Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych. W tym krótkim czasie, trzymiesięcznego okresu 

kierowania „Kuźnią Polskich Lotników” dał się poznać jako świetny organizator, człowiek 

niezwykle rzeczowy, jasno i zwięźle stawiający zadania, zawsze fachowo przygotowany do 

pełnienia powierzonej mu funkcji. Ponadto dobra współpraca z władzami samorządowymi oraz 

sentyment jakim zawsze darzył Dęblin, a także troska o losy miasta i młodzieży kształcącej się w 

nim (szczególnie w Liceum Lotniczym) pozwalały spokojnie patrzyć w przyszłość i zapewniały 

poczucie bezpieczeństwa. Pan generał Błasik aktywnie działał już jako dowódca Sił Powietrznych 

w zakresie przekształcenia Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych w samodzielną uczelnię z 
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perspektywą nadania Szkole statusu akademii. (Generał nie doczekał się owocu tych działań, ale 

pewnie w niedługim czasie zakończą się one powiedzeniem, ponieważ jest już projekt ustawy 

sejmowej o nadanie Szkole Orląt statusu akademii.) Przez długie lata pozytywnie postrzegana 

osoba Pana Generała stanowiła wspaniałą promocję Dęblina nie tylko w Polsce, ale również na 

całym świecie." 

Na zakończenie Burmistrz powiedział, że rozmowy o nadanie tytułu generałowi toczyły się już 
od ubiegłego roku i prawdopodobnie w dniu dzisiejszym byłby rozpatrywany ten projekt uchwały, 

ale w zupełnie innym kontekście. Obecnie przedstawienie wniosku o nadanie tytułu honorowego 

obywatela jest jego moralnym zobowiązaniem. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 2 

wstrzymujących się. 
 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIX/425/2010 w sprawie nadania tytułu Honorowego 

Obywatela Miasta Dęblin. Tytuł został nadany generałowi Andrzejowi Błasikowi. Uchwała stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 8.  
Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku ze zgłoszonym w punkcie 4. wnioskiem przez 

radnego Mieczysława Skibińskiego prezydium Rady podjęło decyzję, że wniosek będzie 

rozpatrywany w tym punkcie porządku. Następnie Przewodniczący przypomniał wniosek radnego: 

"Zobowiązać Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej do wykonania wniosków podjętych przez 

Komisję Gospodarki Komuanlnej w dniu 28 sierpnia 2010 r. w terminie do końca roku 2010."  

 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Tadeusz Oryl powiedział, że zaobserwował, że podmioty, które nadzorują infrastrukturę, 
czy substancję mieszkaniową czasami widzą, że chyli się ona ku upadkowi, że koszty remontu 

przewyższą ich możliwości i starają się ją oddać gratisowo. Warto się zastanowić w przyszłości nad 

tym, że jeśli infrastruktura jest oddawana za darmo, czy jest konieczność jej przyjęcia i czy warto. 

Osobiste odczucie radnego jest, że ktoś sprytnie pozbył się infrastruktury podziemnej a na gminie 

ciąży odpowiedzialność utrzymania jej i naprawy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił radnego Skibińskiego o przybliżenie wniosku. 

 

Radny Skibiński zauważył, że prezes MZGK zna przedstawiane przez niego problemy. Następnie 

poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej (w której jest członkiem) podjęła wnioski, na 

które otrzymała odpowiedzi prezesa, z którymi w części się zgadza a w części - nie.  

Jeśli chodzi o kontrolowanie filtrów na przepompowni ścieków – został podany wniosek, aby 

utrzymywać w nich odpowiedni poziom wody.  

Komisja podała wniosek, aby w starej nieużywanej przepompowni ścieków zasypać otwory i górną 
ich część wypełnić betonem. Jest nieprawdą, że to zostało wykonane - być może teraz już jest. 

Sprawa stałej konserwacji rowu melioracyjnego - odpowiedź jest, że nie jest to w kompetencji 

MZGK - ale jest w kompetencji Urzędu Miasta.  

Jeżeli chodzi o studzienkę rewizyjną kanalizacji ciśnieniowej - jest odpowiedź, że zbiera się w niej 

woda deszczowa i została odpompowana - na studzienkę zwróciłem uwagę wczoraj - pokrywa 
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studzienki jest w połowie przysypana ziemią i zarośnięta trawą – tak więc nie zostało sprawdzone 

co się w niej zbiera.  

Jeśli chodzi o wykopanie zagłębienia pomiędzy rowem odprowadzającym a główną nitką ścieków 

w celu sprawdzenia, czy z parku, czy z nitki ściekowej dostają się ścieki do rowu 

odprowadzającego wody burzowe - otrzymaliśmy odpowiedź, że nie ma obecnie odpowiedniej 

pogody.    

Następnie radny odnosząc się do wypowiedzi radnego Tadeusza Oryla w sprawie przyjmowania 

przez Miasto w złym stanie infrastruktury – powiedział, że można było zażądać sprawdzenia sieci 

ściekowej i dopiero przyjąć - a to było możliwe.  

Jeśli chodzi o wywóz nieczystości z głównej oczyszczalni do odstojnika - jeśliby odpady były 

składane poniżej krawędzi odstojnika, deszcz by nie spłukiwał tego, co fermentuje w workach, 

dostaje się do drugiej komory i powoduje, że nieprzyjemnie pachnie.  

Radny przypomniał pytanie do Burmistrza - dlaczego w 2008 roku wyraził zgodę, żeby składować 
odpady przy ul. Spacerowej i gdzie były składowane te nieczystości do 2008 roku. Do odpowiedzi 

Komisji została dołączona decyzja Starosty, który przychylnie rozpatrzył wniosek Burmistrza  

o składowanie.  

 

Prezes MZGK- Dariusz Wojdat zauważył, że temat wraca jak bumerang, ale chciałby żeby nie 

było żadnych insynuacji, że coś jest nieprawdą - nie ma powodu nie wierzyć swoim pracownikom. 

Cieszy się, że radny zgadza się z niektórymi odpowiedziami na wnioski. Chciałby powiedzieć, że 

sieci przejęte przez nas są sieciami szczelnymi, na tyle, na ile ich stan techniczny na to pozwala. 

Rurociąg, który idzie od starej oczyszczalni wzdłuż ulicy Spacerowej jest rurociągiem szczelnym i 

w żadnej studzience nie ma ścieków, jeżeli coś jest, to jest to woda deszczowa, bo studzienki 

rewizyjne nie są szczelne od góry i możliwe jest, że woda się dostaje. 

Jeśli chodzi o filtry likwidujące zapach z przepompowni - są wymieniane, ale niestety nie da się 
wszystkiego idealnie uszczelnić i jakieś zapachy z przepompowni mogą się wydobywać. My 

zrobiliśmy wszystko, co do nas należy – wszystko, co możliwe na dzień dzisiejszy zostało 

zamontowane i jest prawidłowo konserwowane.  

Natomiast, jeśli chodzi o stary okrągły zbiornik, nie ma możliwości, żeby w nim były ścieki - 

wszystkie otwory poniżej gruntu zostały zabetonowane i nie ma prawa wydobywać się z nich  

żaden zapach.  

Jeśli chodzi o dwa zbiorniki o pojemności w sumie 1600 metrów sześciennych, to były zbiorniki 

starej oczyszczalni, w której były gromadzone ścieki i chciałbym przypomnieć, że pierwotnie z 

Lotniska kanalizacja sanitarna i burzowa była kanalizacją ogólnospławną i praktycznie jednym 

kolektorem była prowadzona do rowu melioracyjnego i dalej do Wieprza. Praktycznie do 1998 

roku ścieki były nieoczyszczane - potem zostało to zmienione i zbiorniki te służyły do składowania 

skratek z oczyszczalni po 93'.  

Chcę powiedzieć, że do 2008 roku również były składowane w tym miejscu skratki z oczyszczalni. 

W odpowiedzi jest podana data 2008 rok, w którym dostaliśmy nowe pozwolenie od starosty na 

składowanie skratek w workach do momentu wypełnienia. Nie ukrywam, że możemy wywozić 
skratki na składowisko do Puław i pewnie niedługo będziemy to robić, bo zbiorniki prawie się 
wypełniły. Tona skratek kosztuje około 250 zł i są to koszty, które rzutują na cenę, więc jeśli 
możemy dalej wykorzystywać zbiorniki i mamy na to zgodę, to trzeba ich wypełnić, potem zasypać 
i posadzić krzewy. Zbiorniki mają poodcinane wloty i wyloty, natomiast może się w nich zbierać 
woda deszczowa i gruntowa. Na zakończenie Prezes powiedział, że jest na sto procent przekonany, 

że sieci administrowane przez MZGK na pewno nie przyczyniają się do zanieczyszczenia rowu, 

natomiast nie można wykluczyć tego, że jakieś nieodkryte stare sieci kanalizacyjne przyczyniają się 
do tego.  

Nie można też mówić, że nie wiemy, co mamy - my wiemy, co mamy i w jakim jest stanie. Część 
sieci została wymieniona i sieć na Lotnisku jest siecią przewidywalną, natomiast nie do końca 
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wiemy co jest w parku. Kiedyś w ramach kontroli były otwierane stare studnie i nie było w nich 

żadnych ścieków. Jako spółka nie mamy na tyle środków aby rozkopywać i poszukać. W piśmie 

zobowiązałem się, że wykonamy odkrywkę wzdłuż skarpy przydrożnej celem sprawdzenia, czy nie 

ma "dzikiego" kolektora. Ale chciałbym zwrócić uwagę na to, że w 1998 roku były tam robione 

wykopy pod kolektor sanitarny, wykopy były głębokie, więc jeżeliby cokolwiek było w tamtym 

miejscu na pewno zostałoby zauważone. 

 

Radny Skibiński powiedział, że nie chciałby polemizować, ale proponował, żeby stary odpływ 

ścieków, który wchodzi do rowu burzowego zaczopować, proponował również, żeby wejście nitki 

zablokować poduszką powietrzną i zobaczyć gdzie jest nieszczelność w parku. Radny nie wyobraża 

sobie żeby ten prosty problem tak zostawić, trzeba tylko podejść do niego tak, żeby go rozwiązać.  
Na zakończenie prosił Burmistrza o rozwiązanie tej sprawy, mówiąc, że nie może być tak, że ścieki 

przekazane do głównej oczyszczalni, przewożone są ponownie do odstojnika przy osiedlu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek zgłoszony przez radnego jest wnioskiem 

merytorycznym a nie formalnym i Rada Miasta nie może zobowiązać Miejskiego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej do wykonania wniosków Komisji. Wniosek zostanie przekazany do 

Burmistrza Miasta. Wykonawcą wniosku powinien być Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej, 

ale z nadania Burmistrza, który jest właścicielem Zakładu. 

 

Burmistrz Miasta powiedział, że nikt nie kwestionuje zasadności problemów, które zgłosił radny 

Skibiński i konieczności ich rozwiązania. Problem jest w tym, że jeśli działa się na styku dwóch 

organizmów (teren miejski i wojskowy) pod różnym zarządem, to są różne problemy - z 

własnością, ze stanem technicznym. Nie jest też takie proste zaczopowanie rury, która nie 

przechodzi przez nasz teren, a jeśli ścieki wypłyną i zaleją coś - będziemy płacić odszkodowanie. 

To nie jest takie proste, ale oczywiście jest problem i trzeba będzie go rozwiązać.  
Odpowiadając na pytanie, gdzie były składowane odpady do roku 2008 i dlaczego wydana została 

zgoda obecnie na składowanie - Burmistrz wyjaśnił, że decyzję na składowanie podjął Starosta 

Rycki po pozytywnej opinii Burmistrza. Jeśli chodzi o powody, dlaczego opinia była pozytywna, to 

wzięto pod uwagę przede wszystkim aspekt ekonomiczny, jak również to, że jest to przedłużenie 

składowania.  
 
Prezes MZGK zauważył, że składowanie skratek niebawem zakończy się w tym miejscu, trzeba je 

będzie odwozić na składowisko do Puław, ale koszty składowania wejdą w cenę ścieków. 

 

Radny Skibiński powiedział: widzę, że problem nadal pozostaje i na dzień dzisiejszy nikt nie 

może go rozwiązać; mówi się, że konserwator nie pozwoli wejść do parku - a jak ścieki wchodzą 
do parku, to ochrona środowiska pozwala, a jak wchodzą do rowu burzowego, to pozwala - nie 

pozwala. Trzeba podjąć decyzję, żeby problem rozwiązać, tak nie może być. To co zostało 

zrobione, ma sprzyjać mieszkańcom osiedla Lotnisko a nie zatruwać powietrze i środowisko. 

 

Radny Krzysztof Karbowski zauważył, że przed nami rewitalizacja zespołu parkowo-pałacowego 

i taka uciążliwość na pewno nie będzie sprzyjała rewitalizacji. Na dzień dzisiejszy bez zbadania 

tematu rewitalizacja może postępować równolegle z tym problemem.  

 

Radny Henryk Brożyna zauważył, że rów melioracyjny w zimie nie zamarza, woda paruje - 

sprawa ciągnie się od lat, kiedy prezesem MZGK był pan Kuty, a krzaki tam rosnące były małe.  

 
Ponieważ nikt już nie chciał brać udziału w dyskusji, przystąpiono do dalszej części punktu, w 

którym składano wnioski. 
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Radny Tadeusz Oryl wnioskował: 

− o udrożnienie studzienki na skrzyżowaniu ulic Królowej Jadwigi i Zawiszy Czarnego w 

związku z gromadzeniem się wody na skrzyżowaniu. 

− o wyrównanie równiarką ul. Modrzewskiego, na której są doły sprawiające utrudniony dojazd 

do nieruchomości. 

 

Radny Mieczysław Skibiński powiedział o następnym problemie poruszonym we wnioskach 

Komisji Gospodarki Komunalnej, to jest o zapachu unoszącym się przy skrzyżowaniu ulic 

Warszawskiej, Składowej i 1 Maja. Przypomniał, że Burmistrz informował, ażeby wnioski składać 
bezpośrednio do wydziału i tak też robił - mówił: o znaku stojącym od grudnia ubr. za ogrodzeniem 

szkoły bez jednego "pióra" i nie odznacza już ulicy Kowalskiego. Zgłosił również wniosek o znaku 

stojącym przy skręcie do garaży blaszanych, którego czas zniszczył a ktoś się oparł i przewrócił. 

Prosił, żeby znak został zabrany - do dzisiaj znak jest oparty na ogrodzeniu. Zgłosił wniosek o 

przegląd znaków pionowych i poziomych na osiedlu Lotnisko i wykasowanie niepotrzebnych a 

poprawienie tych, które powinny być; przecież na osiedlu Lotnisko nie ma żadnych znaków 

poziomych - ja pytam jak dzieci można uczyć przechodzić przez jezdnię. Na zakończenie dodał, że 

nie robi propagandy wyborczej, bo nie kandyduje w obecnych wyborach, ale sprawy, które mu leżą 
na sercu będzie poruszał we wszystkich komitetach wyborczych na osiedlu Lotnisko. 

 

Radny Krzysztof Karbowski: 
− zaproponował, aby Burmistrz zbierał wnioski do kalendarza imprez już teraz, wówczas będzie 

możliwość ustalenia kalendarza imprez od stycznia roku następnego, a nie od kwietnia. 

− wnioskował o przegląd i naprawę znaków drogowych w całym mieście; 

− poprawę opłotkowania na zakręcie ulicy Wiślanej po prawej stronie w sąsiedztwie zakładu 

gastronomicznego "Krzyś"; 

− wnioskował o przesunięcie znaku drogowego oznaczającego przystanek PKS przed wiaduktem 

z posesji na drogę krajową. 
 
Radny Henryk Wiejak: 
− na sesji w dniu 31.08. skierował wniosek do Burmistrza odnośnie poprawy chodnika w ulicy 

Towarowej. W tym miesiącu był świadkiem jak na tym chodniku przewróciła się kobieta i 

myślał, że w dniu dzisiejszym na sesji będzie Starosta lub dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

wówczas przekazałby temat, ale niestety nie ma nikogo. Wnioskuje, aby do poszczególnych 

tematów, które są omawiane na sesji Rady Miasta zapraszać osoby z Urzędu Wojewódzkiego, z 

Sejmiku Wojewódzkiego, itd. Z doświadczenia swojego wie, że takie wizyty pomagają żeby 

dany temat nagłośnić i pomóc rozwiązać.  
− wnioskuje o posadzenie drzew na placu zabaw, które by osłaniały osoby starsze przychodzące 

ze swoimi pociechami; 

− wnioskuje również o sprzątanie placu zabaw przez pracowników interwencyjnych. 

 
Radny Henryk Brożyna: 
− poinformował, że przy skrzyżowaniu ulic Warszawskiej, Składowej i 1 Maja za słupem stoi 

znak informujący o osiedlu Lotnisko - prosił o przeniesienie znaku za słup, ponieważ nie widać 
napisu informującego; 

− prosił o zabezpieczenie dużego bunkra znajdującego za przedszkolem na osiedlu Lotnisko na 

terenie przejętym od wojska. Wejście do bunkra jest od strony ulicy Kowalskiego, na której nie 

ma oświetlenia - zbiera się tam młodzież i prawdopodobnie w grę wchodzą narkotyki i alkohol.  

− wnioskował o postawienie znaku "przejście dla pieszych" koło szkoły; 
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− wnioskował o oznakowanie w porozumieniu z wojskiem parkingów na terenie miasta przy 

promocjach wojskowych lub innych dużych uroczystościach. 

 
Radny Adam Cenkiel: 
− wnioskował o podjęcie starań w celu powiększenia terenu cmentarza parafialnego; 

− poparł wniosek radnego Skibińskiego dotyczący wykrycia i likwidacji smrodliwego zapachu 

przy ulicy Spacerowej, mówiąc, że trzeba już zakończyć ten "chocholi taniec". 

 
Radny Stanisław Kopacz: 
− zadał pytanie prezesowi MZGK: kiedy będzie położona nakładka na ulicy przy kinie Twierdza; 

 
Radny Mieczysław Skibiński: 
− poinformował o przewróconym przy ul. Kowalskiego przez wichurę drzewie (akacji) i 

wysadzonych korzeniami płytkach chodnikowych (wniosek o usunięcie drzewa składał do 

wydziału już miesiąc temu).  

 

Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk odpowiadał na zadane pytania i wnioski: 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego:  
− przywrócenie poprzedniej organizacji ruchu drogowego w ulicy Bankowej - takiego wniosku 

nie będę kolejny raz składał, bo "za chwilę" będzie znowu wniosek, żeby przywrócić 
poprzednią organizację ruchu, czyli tą, która jest obecnie. Myślę, że to, co jest obecnie, czyli 

wobec niemożliwości wyegzekwowania lewoskrętu z ulicy Warszawskiej - jest to najbardziej 

optymalna organizacja ruchu na ulicy Bankowej. 

− naprawa chodnika w ulicy Bankowej - prowadzone były rozmowy na ten temat z firmami, 

niestety żadna z firm nie zgodziła się na wejście do tej pracy; mają obecnie duże 

poważniejsze inwestycje; Chcę powiedzieć, że ulica Bankowa niezależnie od wniosku 

rewitalizacyjnego będzie przewidziana w budżecie przyszłego roku do dokończenia. 

− likwidacja usterek na drodze 48 po jej modernizacji - dosyć szczegółowo mówiłem o 

wnioskach w sprawie usterek składanych do Dyrekcji; część z nich została usunięta i jest 

wszystko w porządku, niektóre poprawione usterki wymagają ponownej naprawy.  

− duże zastoiny naprzeciwko posesji 45 i 60 - największe kałuże już zostały usunięte, ale 

należy powiedzieć, że drobne zastoiny będą się tworzyć i nie da się tak idealnie zrobić 
chodnika, żeby żadna woda nie stała w momencie opadów; jeśli chodzi o posesje 45 - była 

zgłoszona zastoina, a przy posesji radnego zostanie zgłoszona. 

− przywrócenie funkcjonowania kortów tenisowych - wniosek jest skierowany do Klubu - 

korty od dłuższego czasu są w złym stanie i będzie problem z ich odtworzeniem, ale trzeba 

sobie powiedzieć, że korty nie są miejskie.  

− przywrócenie postoju taksówek przy ul. Rynek - temat był już poruszany, ale nie wpłynął do 

tej pory wniosek od osób wykonujących działalność w zakresie przewozu osób, żeby tworzyć 
postój w tym miejscu; problem nie wydaje się palący, ponieważ obecnie taxi nie działa na 

postoju, ale na telefon, natomiast klasyczny postój jest przy dworcu PKP. 

− oświetlenie elewacji frontowej Ratusza - obecnie Ratusz jest oświetlony przez oświetlenie 

uliczne, ale być może będzie możliwość wykonania podświetlenia budynku przy 

rewitalizacji. 

− ustalenie odbioru liści zgrabianych spod drzew przez mieszkańców przy drodze krajowej 48 - 

trzeba zgłaszać takie usługi do Zakładu Gospodarki Komunalnej, ale będą one 

zsynchronizowane z innymi usługami. 
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− wniosek aby na wale przeciwpowodziowym była ścieżka rowerowa - nie będę zgłaszał 

takiego wniosku; w informacji podałem, że będzie utwardzona korona wału i będzie na nim 

droga serwisowa ogólnodostępna.   

− montaż ekranów dźwiękochłonnych na wiadukcie i przy Liceum Ogólnokształcącym - kilka 

lat temu zgłaszał pan taki wniosek; wówczas były robione przez Generalną Dyrekcję pomiary 

natężenia hałasu i podane orzeczenie że droga na wiadukcie nie kwalifikuje się do 

zainstalowania ekranów; jeśli chodzi o LO - od jezdni do budynku jest pas zieleni, drzewa, są 
przy tym boiska i nie widzę konieczności instalowania ekranu dźwiękochłonnego. 

− rewitalizacja mogiły 15 PPWilków na cmentarzu parafialnym oraz objęcie patronatem 

mogiły żony doktora Sochackiego również na cmentarzu parafialnym - rozmawialiśmy już na 

ten temat i będą wykonane prace naprawcze mogiły żony doktora Sochackiego ale tylko na 

zasadzie wolontariatu; formalnie miasto nie ma możliwości działania i asygnowania środków 

finansowych na cmentarzu, który nie leży na jego terenie, natomiast mogą to wykonywać 
organizacje i stowarzyszenia korzystając z dofinansowania ze środków na działalność 
pożytku publicznego.    

− zamontowanie słupka przystankowego z tabliczką "przystanek PKS" przy ulicy Stawskiej - 

wystąpienie z tą sprawą zostało skierowane do zarządcy drogi, czyli do Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego: 

− remont chodnika przy ulicy Podchorążych - chodnik jest w złym stanie, krótki odcinek 

zostanie wykonany jeszcze w tej kadencji, ale po wyborach samorządowych trzeba dążyć do 

realizacji planowanej inwestycji, ponieważ jest wykonana dokumentacja techniczna 

kompleksowej modernizacji drogi 801. 

� dla radnego Waldemara Warenicy: 

− zasypanie pozostałości fundamentu po kiosku warzywniaku na osiedlu Wiślana - w ramach prac 

interwencyjnych zostaną wykonane prace porządkowe. 

� dla radnego Henryka Wiejaka: 

− usunięcie drzewa w pasie drogowym ulicy Stawskiej obok posesji 158 - sprawa będzie 

monitowana  i wyjaśniana.   

− udzielenie pomocy finansowej Klubowi Sportowemu "Czarni" - wniosek został podany 

hasłowo, trzeba go sprecyzować i temat będzie rozpatrywany na komisjach Rady. 

� dla radnego Henryka Brożyny: 

− kserokopia zezwolenia na składowanie odpadów przy ulicy Spacerowej - nie będzie problemu z 

otrzymaniem kserokopii tej decyzji. 

− kontrola wału przeciwpowodziowego na Wieprzu - jest opracowana koncepcja modernizacji 

wałów od mostu na Wiśle do granic województwa i wału wieprzańskiego. Obecnie jest zlecona 

dokumentacja na wał wiślany.  

� dla radnego Waldemara Chochowskiego: 

− sprawa wjeżdżania ciężkich pojazdów na chodniki - takie rzeczy występują nie tylko na ulicy 

Stężyckiej, ale również przy ulicy Warszawskiej zostały wyłamane obrzeża i połamana kostka; 

będziemy zgłaszać do zarządcy i prosić o naprawienie, ale jeśli ktoś widzi takie przypadki to 

powinien zgłaszać do odpowiednich służb. 

� dla radnego Stanisława Kopacza: 

− sprawa sprzątania na terenach gminnych - będą wykonane prace porządkowe na naszym terenie 

po nowym naborze pracowników interwencyjnych.  

− organizacja ruchu na drodze krajowej 48 - są pewne parametry organizacji ruchu na drogach 

krajowych (nie jest to droga osiedlowa po której należy jeździć z małą prędkością); organizacja 

ruchu na drodze krajowej jest zatwierdzana przez inżynierów, funkcjonuje już od pewnego 

czasu i obecnie trudno będzie to zmienić.  
� dla radnego Tadeusza Oryla: 
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− zastoina wodna na skrzyżowaniu ulic Królowej Jadwigi i Zawiszy Czarnego - zostanie 

wydane zlecenie udrożnienia studzienki, ale nie rozwiąże to problemu, dopóki nie będzie 

kompleksowego rozwiązania, czyli modernizacji dróg i budowy kanalizacji deszczowej. 

− równiarka na ul. Modrzewskiego - być może mieszkańcy nie życzyli sobie równiarki, 

ponieważ nie było problemu z jej użyciem na tej ulicy. 

� dla radnego Mieczysława Skibińskiego: 

− usunięcie akacji przy ulicy Kowalskiego - w najbliższym czasie drzewo zostanie usunięte; 

− sprawa zdewastowanych znaków drogowych - zdewastowane znaki są nie tylko na osiedlu 

Lotnisko, na innych też, uzupełnienie, wymiana i naprawa znaków wymaga nakładów 

finansowych; jest to bardzo uciążliwe, bo znaki są notorycznie dewastowane; 

− znaki poziome - znaki poziome nie były robione na drogach gminnych w całym mieście ze 

względów oszczędnościowych; uważam, że decyzja była właściwa a rok bieżący był 

szczególny. 

− sprawa apelu o głosowanie - trzeba głosować na osoby, które coś robią i życzyłbym wielu 

osiedlom, żeby miały takie problemy jakie są na osiedlu Lotnisko: osiedlu Jagiellońskie, 

Michalinów, Młynkom, Irenie. Problemów jest naprawdę dużo i na Lotnisku jeszcze nie jest 

najgorzej, jeśli chodzi o infrastrukturę.  
� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− wnioski do kalendarza imprez - nie ma żadnego problemu, aby wnioski do kalendarza 

imprez mogły być składane pod koniec roku. 

− naprawa poszczególnych znaków drogowych - takie informacje należy zgłaszać i w miarę 
możliwości znaki będą naprawiane; 

− poprawa opłotkowania na zakręcie ulicy Wiślanej - opłotkowanie zostanie naprawione 

przez zarządcę drogi; 

− przesunięcie znaku drogowego - zarządca drogi postawił tam znak i zapewne postawił na 

własnym gruncie; a nawet jeśli znak jest na prywatnym gruncie, to właściciel powinien 

zgłosić ten problem. 

� dla radnego Henryka Wiejaka: 

− poprawa chodnika na ulicy Towarowej - ten chodnik trzeba zrobić od nowa a nie 

poprawiać; po naszych interwencjach wygląd chodnika trochę się poprawił; remont tej ulicy 

i chodnika jest cały czas zgłaszany jako najpilniejsza ulica do modernizacji jeśli chodzi o 

drogi powiatowe 

− zapraszanie gości na sesje - sprawa ta powinna być rozważana na konwencie Rady; 

− posadzenie drzew na placu zabaw - nie ma z tym żadnego problemu;  

− sprzątanie placu zabaw - dużo daje kultura ludzi korzystających z placu zabaw, wyrzucanie 

śmieci do stojących tam śmietniczek, pilnowanie wyprowadzanych psów, itd. 

� dla radnego Henryka Brożyny: 

− przeniesienie znaku kierunkowego przy ulicy Składowej - faktycznie znak jest zasłonięty, 

ale jeśli postawimy go przed słupem, będzie jeszcze gorzej; możemy to sprawdzić; 
− zabezpieczenie dużego bunkra przy ul. Kowalskiego - bunkier był zabezpieczony, ale 

zabezpieczenie zostało zdewastowane; sprawdzimy jakie są jeszcze możliwości 

zabezpieczenia.  

− postawienie znaku "przejście dla pieszych" koło szkoły nr 4 - będzie wystąpienie do 

Zarządu Dróg Powiatowych o postawienie tego znaku; 

− oznakowanie parkingów - nie ma żadnego problemu, żeby oznakowywać; było już tak, że 

samochody były kierowane na wyznaczone parkingi; ale mentalność ludzka jest taka, żeby 

podjechać jak najbliżej odbywającej się uroczystości; ale uwaga zostanie wykorzystana w 

przyszłości i z naszej strony wjazd na teren targowiska zostanie oznakowany. 

� dla radnego Adama Cenkla: 
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− powiększenie terenu cmentarza parafialnego - będę rozmawiał z księdzem proboszczem i 

będziemy podejmować odpowiednie kroki. 

� dla radnego Stanisława Kopacza: 

− kiedy będzie położona nakładka na ulicy przy kinie Twierdza - w tej chwili nie potrafię na 

to pytanie odpowiedzieć, odpowiedź zostanie udzielona indywidualnie. 

 
Radny Henryk Wiejak powiedział, że szanuje punkt widzenia Burmistrza, ale ma swój punkt 

widzenia, jeśli chodzi o chodnik przy ulicy Towarowej - cieszyłby się, gdyby ten chodnik i jezdnia 

została pobudowana do grudnia, wiadomo, że jest to niemożliwe, ale w trzech miejscach na 

odcinku od Liceum Ogólnokształcącego do ulicy Skarżyńskiego są płytki, które niemal stoją dęba, 

myślałem, że Burmistrz obieca dziś, że podejmie rozmowy z dyrekcją dróg powiatowych w celu 

ich naprawy; nie chcę całego chodnika, ale naprawy tych trzech odcinków; nikt w Dęblinie nie wie, 

że jest to droga powiatowa i to nas będą "bombardować". 

 

Burmistrz odpowiedział, że oczywiste jest, że będą rozmowy i pisma w tej sprawie, ale jego 

zdaniem rozwiązaniem problemu będzie kompleksowa budowa chodnika i jezdni.  

 

Radny Mieczysław Skibiński przypomniał, że wnioskował o naprawę chodnika w końcowej 

części ulicy Kowalskiego i do tej pory nie zostało to zrobione. 

 
Przewodniczący Rady Miasta zadał pytanie, czy zostały udzielone wszystkie odpowiedzi na 

zapytania i wnioski - ponieważ nie było sprzeciwu, zamknął punkt. 

 
Ad. pkt 10.  
Zatwierdzenie protokółu z LXVIII sesji Rady Miasta. 
 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokółu LXVIII sesji Rady Miasta, przystąpiono do 

jego zatwierdzenia.  

W głosowaniu brało udział 15 radnych. „Za” przyjęciem protokółu było 15 radnych (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła protokół z LXVIII sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński zamknął 
obrady LXIX sesji Rady Miasta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

Protokółowała:  

 

Regina Rodzik  


